

THE SECRETARY GENERAL LA SECRÉTAIRE GÉNÉRALE

TO ALL MEMBERS OF THE NATO PA

21 June, 2024

Dear Member,

I am writing to inform you of several developments concerning members of the Assembly's Bureau.

Firstly, we have had two vacancies among our Vice-Presidents. Mr Kevan Jones (United Kingdom) decided not to run in the upcoming elections in the United Kingdom, and Ms Linda Sanchez (United States) decided to resign her duties as a Vice-President.

In accordance with Article 19 of the Assembly's Rules of Procedure, the Bureau has unanimously appointed Faik Oztrak (Türkiye) as acting Vice-President to fulfil the remainder of Mr Jones' mandate and Gerald E. Connolly (United States) as acting Vice-President to fulfil the remainder of Ms Sanchez' mandate.

+++

Second, as mentioned in his letter from yesterday, former President Michal Szczerba (Poland) was elected to the European Parliament following the 9 June elections. As stipulated in Article 3.5 of the Assembly's Rules, Mr Szczerba's mandate as NATO PA President has lapsed.

In accordance with Article 18 of the Assembly's Rules, the Bureau has unanimously appointed Mr Gerald E. Connolly (United States) as acting President to fulfil the remainder of Mr Szczerba's term.

+++

These nominations are subject to confirmation by the Standing Committee. The Bureau has decided to call a special Standing Committee meeting on Tuesday 9 July on the margins of the NATO Parliamentary Summit in Washington. We will share further information on this shortly.

If you have any queries on these or any other matter, please do not hesitate to contact me.

Yours sincerely,

Ruxandra Popa

INTERNATIONAL SECRETARIAT · SECRÉTARIAT INTERNATIONAL Place du Petit Sablon 3
B-1000 Brussels
T. +32 2 504 81 55
E. secqen@nato-pa.int
www.nato-pa.int



À L'ATTENTION DE L'ENSEMBLE DES MEMBRES DE L'AP-OTAN

21 juin 2024

Madame, Monsieur,

Je vous écris pour vous informer de plusieurs changements concernant les membres du Bureau de l'Assemblée.

Tout d'abord, nous avons eu deux vacances au poste de vice-président. M. Kevan Jones (Royaume-Uni) a décidé de ne pas se présenter aux prochaines élections législatives au Royaume-Uni et Mme Linda Sanchez (Etats-Unis) a décidé de démissionner de ses fonctions de vice-présidente.

Conformément à l'article 19 du Règlement de l'Assemblée, le Bureau a désigné à l'unanimité M. Faik Oztrak (Türkiye) comme vice-président par intérim pour le restant du mandat de M. Jones et M. Gerald E. Connolly (Etats-Unis) comme vice-président par intérim pour le restant du mandat de Mme Sanchez.

+++

Deuxièmement, comme mentionné dans sa lettre d'hier, l'ancien président de l'AP-OTAN Michal Szczerba (Pologne) a été élu au Parlement européen à la suite des élections du 9 juin. En conséquence, comme le stipule l'article 3.5 du Règlement de l'Assemblée, le mandat de M. Szczerba en tant que Président de l'Assemblée parlementaire de l'OTAN a expiré.

Conformément à l'article 18 du Règlement de l'Assemblée, le Bureau a désigné à l'unanimité M. Gerald E. Connolly (Etats-Unis) comme Président par intérim pour assurer le reste du mandat de M. Szczerba.

+++

Ces nominations requièrent l'approbation finale de la Commission permanente. Le Bureau a décidé de convoquer une réunion spéciale de la Commission permanente en marge du Sommet parlementaire OTAN qui se tiendra à Washington, DC, le mardi 9 juillet. Nous vous en confirmerons les détails très bientôt.

N'hésitez pas à me contacter si vous avez des questions sur ces nominations ou sur tout autre sujet.

Ruxandra Popa

INTERNATIONAL SECRETARIAT · SECRÉTARIAT INTERNATIONAL

Place du Petit Sablon 3 B-1000 Brussels T. +32 2 504 81 55 E. secgen@nato-pa.int www.nato-pa.int